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Komisia regionálneho rozvoja 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 02.02.2021 

Číslo: 03169/2021/ORRUPZP- 03967 

Vybavuje: Ing. Barbora Kováčová 
 e-mail: barbora.kovacova@vucke.sk  

 Telefón: 055/6196 658  

 Mobil: 0948 640 017 

 

ZÁPISNICA 

z 19. rokovania Komisie regionálneho rozvoja  

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného online 

 

PROGRAM ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie – neevidujeme žiadne požiadavky 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Výdajnej školskej jedálne Hviezdoslavova 5, Rožňava, ako súčasť Strednej odbornej 

školy technickej, Hviezdoslavova 5, Rožňava   

4. Regionálna stratégia výchovy a vzdelávania v stredných školách v Košickom 

samosprávnom kraji „VYCHOVÁVAME PRE ŽIVOT, VZDELÁVAME PRE 

PRAX“ 

5. Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci 

Akčného plánu 2020 a Akčný plán na rok 2021 

6. Adaptačná stratégia na dôsledky zmeny klímy v Košickom kraji 2021-2030  

7. Vodíková stratégia pre Košický kraj 

8. Informatívna správa o príprave projektu Kreatívneho centra Košického kraja 

9. Majetkové veci 

a. Kúpa nehnuteľností v katastrálnom území Gelnica do vlastníctva Košického 

samosprávneho kraja  

10. Návrhy, podnety a požiadavky 

11. Rôzne  

12. Záver 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 
Vyjadrenie: Predseda komisie otvoril rokovanie, privítal všetkých členov a podal krátku 

technickú informáciu k priebehu rokovania, ktoré sa uskutočnilo online. Informoval členov 

komisie, že z rokovania komisie bude zhotovený zvukový aj obrazový záznam.  

 

Z celkového počtu 25 členov je aktuálne na rokovaní prítomných 17 a teda komisia je 

uznášaniaschopná. Pozvánka na rokovanie komisie regionálneho rozvoja bola zaslaná členom 

komisie prostredníctvom emailu.  

 

 

(Prišli 2 členovia komisie – celkový počet 19) 

 

Uznesenie č.1/2021: 

Komisia schválila program rokovania podľa predloženého návrhu.  
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Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 19 

Za:   19 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

Program rokovania bol schválený.  

 

K bodu č. 2  

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

 

Vyjadrenie: Neevidujeme žiadne požiadavky z komisie a uznesenia boli splnené.  

 

Uznesenie č..2 /2021: 

Komisia zobrala informáciu na vedomie.  

  

(Prišiel 1 člen komisie – celkový počet 20) 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 20 

Za:   19 

Proti:  0 

Zdržal sa: 1 

 

Komisia zobrala informáciu na vedomie.  

 

K bodu č. 3  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

Výdajnej školskej jedálne Hviezdoslavova 5, Rožňava, ako súčasť Strednej odbornej 

školy technickej, Hviezdoslavova 5, Rožňava  

 

Vyjadrenie: Ing. Slavomír Kožár, MBA, vedúci odboru školstva informoval členov komisie 

o predkladanom materiáli.  

 

Diskusia: K materiálu neboli pripomienky.  

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Uznesenie č.3 /2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 20 

Za:   20 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4  

Regionálna stratégia výchovy a vzdelávania v  stredných školách v  Košickom 

samosprávnom kraji „VYCHOVÁVAME PRE ŽIVOT, VZDELÁVAME PRE PRAX  
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Vyjadrenie: Ing. Slavomír Kožár, MBA, vedúci odboru školstva informoval členov komisie 

o predkladanom materiáli.  

 

Diskusia: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský sa informoval ohľadom väzby predkladaného 

dokumentu na PHSR, ako k dokumentu pristupujú riaditelia škôl, informoval sa o ich aktivite 

a motivácií, a zároveň zisťoval, ako je dokument zameraný na posilnenie identity. Ing. 

Slavomír Kožár, MBA, odpovedal pánovi poslancovi na jeho otázky. Pán JUDr. Mgr. 

Ladislav Rovinský požiadal o účasť na školskej komisií.  

 

Ing. Michal Kravčík, CSc. sa informoval ohľadom metodiky akou bola stratégia vypracovaná. 

Aký bol tok informácií pri príprave stratégie (komunikoval odbor školstva len s riaditeľmi 

alebo boli do procesu zahrnutí aj učitelia).  

 

Ing. Slavomír Kožár informoval prítomných o metodike, ktorá bola použitá. Odbor vychádzal 

z už existujúcich stratégií, usmernení a metodiky Ministerstva školstva vedy výskumu 

a športu SR, aktívne komunikoval so zamestnávateľmi, neziskovým sektorom. Komunikačný 

kanál je vytvorený aj s riaditeľmi škôl a Európskou komisiou prostredníctvom iniciatívy 

Catching up regions.  

 

Ing. Jozef Horváth informoval, že komunikoval s niektorými riaditeľmi, ktorých požiadal 

o ich stanovisko. Je rád, že na ÚKSK vznikla rada riaditeľov ako poradný orgán. Upozornil 

však, že aktuálne sa nachádzame v čase pandémie a teda stratégia dostatočne neodráža 

a nereflektuje aktuálnu situáciu. Ako plánuje odbor školstva naštartovať proces vzdelávania, 

keďže študenti sú už skoro rok doma.  

 

Ing. Slavomír Kožár, MBA informoval, že na stratégií sa pracovalo ešte pred pandémiou. 

Odbor školstva aktívne komunikuje s Ministerstvom školstva, vedy výskumu a športu SR 

prostredníctvom združenia SK8. Informoval, že odbor zahájil krízové riadenie, aktívne 

komunikuje s riaditeľmi a pracuje na tom, aby sa dištančná forma vzdelávania preklopila do 

tvz. hybridnej formy. V krátkosti vymenoval problémy, ktoré odbor vníma a snaží sa ich 

riešiť.  

 

RNDr. Martin Smrčo sa opýtal, ako stratégia reflektuje podporu spolupráce s podnikateľmi, 

podporu duálneho vzdelávania a podobne. V rámci iniciatívy Catching up regions, máme 

vyčlenení tím 4 ľudí, ktorí budú oslovovať zamestnávateľov na základe pripraveného 

portfólia z odboru školstva. Cieľom je zistiť ich potreby a rozdeliť ich na sektory. Následne 

budú dopytované školy a ich aktuálna ponuka. Na záver bude urobená analýza prienikov 

zamestnávateľov a škôl, čím by sa nám malo podariť lepšie reflektovať na aktuálne potreby 

trhu práce a nastaviť správne duálne vzdelávanie našich žiakov.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský sa opýtal, kde vidí Ing. Slavomír Kožár. MBA najväčšie 

problémy. Ing. Slavomír Kožár odpovedal pánovi poslancovi na jeho otázky.  

 

(Odišiel 1 člen komisie – počet prítomných 19) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Uznesenie č.4 /2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  
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Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 19 

Za:   16 

Proti:  0 

Zdržal sa: 3 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod. 5 

Program obnovy krajiny Košického kraja, odpočet prác zrealizovaných v rámci Akčného 

plánu 2020 a Akčný plán na rok 2021 – 

 

Vyjadrenie: Ing. Jaroslav Tešliar stručne informoval o predkladanom materiáli.  

 

Diskusia: Ing. Dušan Tomaško, MBA sa informoval aký je plán s čistením vodnej nádrže 

Ružín.  Ing. Tešliar informoval, že sa v rámci projektových aktivít plánujú zamerať aj na 

priehradu Ružín. Spolupracujú s SVP a pevne verí, že bude táto spolupráca úspešná.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský doplnil diskusiu k priehrade Ružín. Košický samosprávny kraj 

by sa mal zamerať na riešenie tejto problematiky, zamerať sa na to kde problém vzniká 

a lepšie ho identifikovať.   

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

(Prišli 2 členovia komisie – celkový počet 21) 

 

Uznesenie č..5 /2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 21 

Za:   21 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod. 6 

Adaptačná stratégia na dôsledky zmeny klímy v Košickom kraji 2021 – 2030  

 

Vyjadrenie: Ing. Jaroslav Tešliar stručne informoval o predkladanom materiáli.  

 

Diskusia: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský informoval, že sa aktuálne pripravuje aktualizácia 

územného plánu. Podľa jeho názoru, by sa aj tieto oblasti mali premietnuť do aktualizácie 

územného plánu. V názore ho podporil aj riaditeľ ARR, Ing. Jaroslav Tešliar.  

 

(odišli 2 členovia komisie – celkový počet 19) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Uznesenie č.6 /2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  
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Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 19 

Za:   19 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod.7 

Vodíková stratégia pre Košický kraj  

 

Vyjadrenie: Mgr. Lenka Kožárová predstavila prítomným pripravenú stratégiu.  

 

Diskusia: doc. RNDr. Peter Solár, PhD. sa opýtal na časový rámec aktivít. Mgr. Lenka 

Kožárová informovala, že konkrétny časový rámec na všetky opatrenia nie je definovaný. 

V rámci predmetnej stratégie sú vytypované opatrenia, ktoré sa plánujú realizovať v rozsahu 

do 2 rokov . Napríklad vodíkové bicykle, kde už prebieha rokovanie so spoločnosťou Antik.  

 

Ing. Jozef Horváth vyjadril podporné stanovisko k pripravovanej stratégií. Zároveň 

informoval, že v okrese Michalovce sa nachádza elektráreň Vojany, ktorá prechádza 

transformáciou, a ktorú je potrebné zahrnúť do spolupráce. Mgr. Lenka Kožárová 

informovala pána poslanca, že s elektrárňami Vojany už prebieha diskusia a je zapojená 

v rámci iniciatívy spravodlivej transformácie regiónu.  

 

(Prišiel 1 člen komisie – celkový počet 21) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Uznesenie č..7/2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 21 

Za:   21 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod 8 

Informatívna správa o príprave projektu Kreatívneho centra Košického kraj 

Vyjadrenie: Ing. Jozef Šuľak informoval o projekte kreatívneho centra a jeho aktivitách.  

 

Diskusia: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský poznamenal, že dochádza k nepochopeniu pojmov 

kultúra a kreativita, a bolo by dobré ich zadefinovať. Zároveň sa opýtal predkladateľa 

materiálu, prečo vedenie Tabačky takto mediálne vystupuje vo vzťahu ku kreatívnemu centru. 

Posledné otázky boli smerované k udržateľnosti projektu.  

 

Ing. Jozef Šuľak informoval, že čiastočne súhlasí s názorom. Hlavným cieľom výzvy je 

podpora vytvárania pracovných miest v kreatívnom priemysle, ktoré sa snažili pri písaní 



6 

 

projektovej žiadosti reflektovať. Rovnako odpovedal aj na druhú časť otázky ohľadom 

udržateľnosti a vystupovania vedenia Tabačky.  

 

Doc. RNDr. Peter Solár, PhD. požiadal o špecifikáciu materiálno – technického vybavenia, 

ktoré sa plánuje nakúpiť v objeme 3 milióny EUR, na ktorú mu Ing. Jozef Šuľak odpovedal.  

 

(odišiel 1 člen komisie – celkový počet 20) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého 

návrhu  

 

Uznesenie č.8 /2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 20 

Za:   19 

Proti:  0 

Zdržal sa: 1 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod 9 

Majetkové veci - Kúpa nehnuteľností v katastrálnom území Gelnica do vlastníctva Košického 

samosprávneho kraja 

 

Vyjadrenie: Ing. Róbert Gima predstavil prítomným materiál z pohľadu odboru správy 

majetku. Následne bol materiál doplnený Ing. Matejom Ovčiarkom a pohľad regionálneho 

rozvoja na plánovanú koncepciu a využite predmetnej nehnuteľnosti. 

 

Diskusia: JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský informoval prítomných, že areál je v dezolátnom 

stave a pri tomto bode by sme mali byť obozretní. Areál sme ako Košický samosprávny kraj 

predali a následne ho ideme kúpiť.  

 

Ing. Róbert Gima informoval, že prichádza nové programové obdobie. Na základe príkladov 

sa ukazuje, že je potrebné začať s investíciou a pomôcť regiónu. Ing. Dušan Tomaško,  MBA 

doplnil pána Ing. Roberta Gimu o jeho pohľad z pozície primátora Gelnice.  

 

Ing. František Petro požiadal o bližšie definovanie, kto bude niesť zodpovednosť za tento 

zámer, kto ho bude využívať a ako sa bude využívať. Ing Matej Ovčiarka zodpovedal pánovi 

poslancovi jeho otázky.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský nie je stotožnený s prekladaným materiálom. Košický 

samosprávny kraj podľa neho nemá byť investorom pri podpore podnikateľských aktivít. Je 

potrebné mať jasnejšiu víziu a jasne stanovený podnikateľský plán a cash flow.  

 

Ing. Dušan Tomaško, MBA informoval prítomných, že s vlastníkom sa mu za celú tu dobu 

nepodarilo ani stretnúť. Upozornil tiež na skutočnosť, že Košický samosprávny krajv okrese 

Gelnica neprevádzkuje žiadnu kultúrnu ani voľno časovú inštitúciu.  
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RNDr. Martin Smrčo podporil myšlienku nákupu aj pripravovaného konceptu. Turzovka je 

u ľudí obľúbená a určite si nájde svojich návštevníkov. Zároveň informoval, že podľa jeho 

názoru má Košický kraj práve úlohu pomáhať tam, kde súkromný sektor zlyháva.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský reagoval na slová pána primátora Gelnice a pána RNDr. 

Martina Smrča.  

 

Ing. Jozef Horváth sa opýtal, prečo mesto nie je iniciátorom tohto procesu. Takáto pomoc by 

bola vítaná aj v iných okresoch a zaujímal sa o názor, prečo práve Turzov.  

 

Ing. Robert Gima informoval pána poslanca o všetkých iniciatívach, ktoré mal a má Košický 

kraj v okrese Trebišov. Zároveň informoval o inštitúciách, ktoré sú prevádzkované 

v ostatných okresoch. Ing. Matej Ovčiarka doplnil o informácie z nového programového 

obdobia, ktoré práve podporujú takéto integrované projektové zámery. 

 

Mgr. Atila Oravecz podporuje túto iniciatívu, keďže v období pandémie je situácia vážna 

a akákoľvek investícia do okresu bude pre neho prínosom. Zároveň poznamenal, že kúpele 

a múzeum považuje za samostatné aktivity, ktoré sa z jeho pohľadu nemajú spájať.  

 

(odišli 2 členovia komisie – celkový počet 18) 

 

Hlasovanie: komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu 

 

Uznesenie č..9/2021: 

komisia odporúča materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu  

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 18 

Za:   13 

Proti:  2 

Zdržal sa: 3 

 

Návrh bol schválený. 

 

Bod 10 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Požiadavka 1:  

Ing. Jozef Horváth navrhuje do najbližšieho zasadnutia zistiť v akom stave sa nachádza 

spoločnosť GLIP a.s. – krátky sumár, keďže spoločnosť Cargo aktuálne plánuje prepúšťať 

100 zamestnancov. Poslanec poprosil o informáciu ohľadom nového prekladiska pri 

Košiciach ako aj prekladiska v Čiernej nad Tisou.  

 

JUDr. Mgr. Ladislav Rovinský požiadal predsedu Košického samosprávneho kraja aby na 

zastupiteľstve Košického kraja boli priebežne dávané pravidelné informácie o činnosti 

subjektov a projektov: GLIP a.s., Geosurvey s.r.o., Sociálny podnik, Krajská futbalová liga, 

Agrokruhy, Innobat, a aby tieto priebežné informácie boli súčasťou programu rokovania 

zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja.  
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Uznesenie č.10 /2021: 

Komisia regionálneho rozvoja žiada predsedu košického samosprávneho kraja zaradiť 

informácie o subjektoch a projektoch GLIP a.s., Geosurvey s.r.o., Sociálny podnik, Krajská 

futbalová liga, Agrokruhy, Innobat, do zastupiteľstva KSK.  

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 18 

Za:   17 

Proti:  0 

Zdržal sa: 1 

 

Návrh bol schválený.  

 

Bod 11 

Rôzne 

 

Bod. 12 

Záver 

Podpredseda komisie na záver poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Barbora Kováčová 

  tajomníčka komisie 

...................................................... 

Ing. Dušan Tomaško, MBA  

Predseda komisie 
 


